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Intervju: Jelica Minić, zamenica generalnog sekretara Saveta za regionalnu 

saradnju 

Dobro je što je Srbija veoma aktivna 

U ovoj godini politička saradnja počela je da hvata korak sa ekonomskom, pa da je čak i 

podupire 

Saradnja zemalja u ovom regionu nikad, po oceni mnogih, nije bila bolja”, kaže Jelica Minić, 

zamenica generalnog sekretara Saveta za regionalnu saradnju, sa sedištem u Sarajevu. 

Minićeva, koja je bila generalni sekretar Evropskog pokreta u Srbiji i bivši pomoćnik ministra 

inostranih poslova Srbije, podseća, u intervjuu za „Politiku”, da je i na Samitu Procesa saradnje u 

jugoistočnoj Evropi, održanom 23.juna ove godine u Istanbulu, konstatovano u izlaganjima 

velikog broja državnika iz regiona da nivo multilateralne saradnje od 1991 godine nije nikada bio 

na višem nivou. 

„Unapređeni kontekst evropske integracije nesumnjivo je tome značajnodoprineo (apliciranje za 

status kandidata novog kruga balkanskih zemalja, sa uspešnim ishodom za Crnu Goru, vizna 

liberalizacija pet zapadnobalkanskih zemalja u ovoj godini, junska Konferencija EU – zapadni 

Balkan u Sarajevu i dr)”, ocenjuje ona i navodi da je,takođe, ocenjeno da je Proces saradnje u JIE 

od svog osnivanja pre 14 godina dobio bitnu ulogu u jačanju multilateralne saradnje u regionu, 

uz veliki doprinos Saveta za regionalnu saradnju, kao delotvornog koordinacionog mehanizma. 

„Jedan od dokaza ovakvih ocena je i pristupanje Slovenije Procesu saradnje u jugoistočnoj 

Evropi, na junskom samitu, čime je članstvo ove inicijative naraslo na 12 zemalja. Dakle, 

regionalna saradnja u jugoistočnoj Evropi je u usponu i privlači nove učesnike”, podvlači naša 

sagovornica. 

Pre nešto više od godinu dana ukazivali ste na to da politička saradnja kaska za 

ekonomskom. Je li to danas slučaj? 

Moglo bi se reći da je, u ovoj godini, srećom, politička saradnja počela da hvata korak sa 

ekonomskom, pa da je čak i podupire. Specifična težina ekonomskih tema u bilateralnim 

susretima u regionu raste i tome smo svedoci iz y dana u dan. Dovoljno je pogledati sadržaj 

posete predsednika Tadića Hrvatskoj i poruke koje su razmenjene na najvišem nivou. 

Kolika je uloga Srbije u obnovi regionalne saradnje? 

Srbija je najveća zemlja na zapadnom Balkanu i njena je uloga, neizbežno, bitna. Dobro je da je 

u poslednje vreme veoma aktivna, što automatski daje bolju sliku o čitavom regionu. Nešto od 

ovih ocena se može naći i u strategiji proširenja i glavnim izazovima 2010–2011, koji je 9. 

novembra objavila Evropska komisija. 



Evropska komisija insistira na rešenju problema s carinskim pečatom izmeĎu Beograda i 

Prištine. Da li je, po Vašem mišljenju, moguće naći to rešenje, ako se zna da je Srbija za to 

da na pečatu piše „Unmik-Kosovo”, a Priština insistira da na pečatu piše „Republika 

Kosovo”? 

Bez obzira na status, Kosovo je danas nezavisna carinska teritorija, što nije ništa novo u Svetskoj 

trgovinskoj organizaciji. Pre ili kasnije, faktičko stanje će se i formalizovati, od čega će najveće 

koristi imati privreda i građani, a najveću štetu šverceri i organizovani kriminal. 

Šta je potrebno još učiniti da bi se sredili meĎusobni odnosi zemalja nekadašnje 

Jugoslavije? 

Treba dati šansu prirodnoj potrebi građana, poslovnih ljudi, umetnika, naučnika i drugih da se 

sarađuje i razmenjuje. Zajednička evropska budućnost nas vodi u tom pravcu, kao i mnoštvo 

novonastalih regionalnih struktura koje su uspostavljene usled potrebe da se regionalno sarađuje 

– oko 47 aktivnih regionalnih inicijativa, radnih grupa, mreža, centara. Oni pokrivaju široke 

oblasti od trgovine, energije, transporta, zaštite životne sredine, ruralnog razvoja, unapređenja 

javnog zdravlja, prevencije i zaštite od prirodnih i drugih katastrofa, do zajedničkih projekata u 

oblasti istraživanja i razvoja, unapređenja reformi visokog školstva, obuke javne administracije 

itd. 

U ovo nabrajanje nisu uključene mreže organizacija civilnog društva koje su bile preteče 

regionalne saradnje. Sama brojka pokazuje da život ide svojim putem. To samo treba prepoznati 

i podržati zvaničnom politikom. Dodala bih i konstataciju da je regionalna saradnja odnedavno 

ušla u modu i u regionalnom medijskom prostoru. Da li tome treba još nešto dodati? 
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